
 

 

REFERAT KS-møde, den 20.1. 2021 Virtuelt på Meet 
https://meet.google.com/rbm-vxqt-vvk  

Dato og tidspunkt Kl. 8-10.30                                                                                         

Mødefacilitator Michele 

Referent Anna  

Kontaktperson Sarah 

Afbud NC 

Brød  

 
 

PUNKT TID Orientering 
Drøftelse 
Beslutning 

MÅL REFERAT Hvem gør hvad og 
hvornår? 
Kommunikation til 
medlemmer - 
ansvarlig 

Morgenmad og løs snak 5 min.     

Godkendelse af referat 

6.1.2022 KS dagsorden 

1 min.   godkendt  

Tema      

      

DLF/GLF-relevant      

Generalforsamlingen K10 2022 
Bilag: 
Køreplan til GF 

10 min. D+B 
 
 

Forslag til køreplan frem mod GF 
fremlægges til godkendelse. 
 

Rette et fokus på det sociale med spisning bagefter. 
Opslag med mere spræl! 

 

https://meet.google.com/rbm-vxqt-vvk
https://docs.google.com/document/d/14ZJ0OnWEDudEjszTwJNA-wHLtFd_G69bB73p5mQIA9s/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1b267P2k6rzBV7sEOzYaw-jVsKS_lPzhFYw82i7a7H1I/edit?usp=sharing


 
 
 

 
 
 
 

Praktiske opgaver fordeles. 
 

Evaluering af 
tidsregistreringsværktøjet 
 
Evalueringsskema eftersendes til 
forberedelse af punktet 

15 min. D DLF ønsker input til justering af værktøjet 
til tidsregistreringen og skal have 
tilbagemelding som vi samler input til på 
mødet  
 

Eva. inden uge 8. Evalueringsværktøjet sendes ud, 
ikke kommet endnu, men der kommer noget ud, vi skal 
besvare. 

 

Lønforhandlinger 15 min O Orientering fra lønforhandlinger d. 19. 
januar - præsentation af kommunikation 
om dette 

Vi er landet nogenlunde fornuftigt, den første pulje på 
1,5 mio. lander primært på generelt løft. En pulje 
genereres også til at fastholde efter 2 og 6 år med et 
kronetillæg, der udlignes med anciennitetsstigning 
ved. 4 og 8 år. Ligeledes en rekrutteringspulje, der 
også skal dække en demografiudvikling - flere lærere, 
den skal dække generelle lønstigninger og. lign. 
Opmærksomhed på tidsbegrænsede, der ikke er 
lærere (fx. vikarer i et fast skema i en periode). 
Aftalen forhandles færdig, skal gennem ØKO-udvalget, 
formentlig færdiggodkendt omkring april og er 
gældende med tilbagevirkende kraft fra 1.1. 2021. 
Der laves en aftaletekst med præambel omhandlende 
det politiske ønske med tildelingen. 

Løn - hvornår kommer 
lønstigningen; skrives 
i kommende 
information fra GLF 

      

Lokalaftale      

forberedelse af 
erfaringsindsamlingen med CBUF 
https://docs.google.com/document/d
/1JkB_GxurUbPuo3-
VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sha
ring&ouid=11344369590986943609
2&rtpof=true&sd=true  

75 min.  At få sporet alle ind på opgaven i mødet 
med CBUF samt drøftelse af elementer i 
mødet 

2. Erfaring med lokalaftale: skoleplanen er en ukendt 
størrelse, langt fra lærerne til lokalaftalen.  
Genindførelse af lejrskole - spørgsmål om, hvad er 
størrelsesforholdet i lejrturene ift. arbejdstid? 
Samarbejdspuljen - skal vi tage alt under samme hat 
eller have udpenslet. 
Stor forskel på Lokalaftale og skoleplan. Lokalaftalen 
opleves af stor betydning for rigtigt mange, især ift. 
fleksibel arbejdstid. De samme ting vægtes vigtige i 
nuværende som tidligere aftaler. Fleksibilitet i arbejdet, 
tid på opgaver, forberedelse. 
Skoleplan og Lokalaftale hænger sammen. 
Tydeligt for folk, at vi ikke har fået mere tid. 
3. Erfaring med forhold uv og forberedelse. Alt det 
andet, der ikke er forberedelse, skaber ubalancen. Har 
man en klasse, hvor der er meget arbejde med 

 

https://docs.google.com/document/d/1JkB_GxurUbPuo3-VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sharing&ouid=113443695909869436092&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1JkB_GxurUbPuo3-VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sharing&ouid=113443695909869436092&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1JkB_GxurUbPuo3-VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sharing&ouid=113443695909869436092&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1JkB_GxurUbPuo3-VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sharing&ouid=113443695909869436092&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1JkB_GxurUbPuo3-VEfoGihyMu0Y5Fxgp/edit?usp=sharing&ouid=113443695909869436092&rtpof=true&sd=true


enkeltelevers trivsel og udvikling, der skaber meget 
mødevirksomhed og dokumenteren om, så presses 
forberedelsen. 
Råderummet? Hvad er det lige for en størrelse? 
Råderummet er IKKE til nye opgaver. Det er ikke tid, vi 
ikke har brugt. Vi har ikke fået mere tid, men 
råderummet er til møder, samarbejde og ekstraarbejde 
ift. elever og klasser. Råderummet kan nu ikke tilgå en 
ny opgave. Den pulje er brugt til ekstramøder osv. Ad 
hoc opgaver skal tildeles 
ekstratid/overtid/afspadsering. 
Svært for folk at navigere i 440-timers-puljen. Folk 
kaldes til møder, men der er en forståelse, at al tid ud 
over skema er individuel tid. Folk oplever ikke, at der 
er nok tid til forberedelse. Der bruges læringsportaler, 
selv om man gerne ville noget andet, men tiden til at 
forberede er ikke nok. De forstår ikke balancen, når 
det er en pulje. 
Dialog omkring opgaveoversigt og skema. Forskel på 
hvor pressede folk føler sig. Nogle har ikke haft en 
dialog eller en ordentlig dialog omkring deres 
arbejdstid. Når man så sætter sig ned og gennemgår 
den, så bliver det tydeligere. 
Dialog med medarbejderne om opgaveoversigten er 
essential. 
4. Teams. Vigtigt med teams, hvor man mødes med 
dem, der er tættest på klassen. Need to have, nice to 
have. Prioritering over skolens vigtigste teams. 
Forskelligt, hvad behovet er fra skole til skole. Nogle 
steder fungerer årgangsteams, andre steder ikke, hvor 
klasseteams fungerer bedre. Svært at finde ud af, 
hvad der er det bedste teamsamarbejde. 
Klasseteam/årgangsteam - hvad er bedst, hvad kan 
logistisk lade sig gøre ift. lærerfordeling. 
Vigtigt med lokale løsninger, vi er ikke 4 ens skoler. 
Bruge ressourcen optimalt, og det kan betyde lokale 
forskelle. 
5. Klasselæreropgaven. Opmærksomhed på 
klasselæreropgaven. Den gennemsnitlige tid, der 
gives til den opgave er, jf. opgørelsen af lokalftaler fra 
DLF, omkring 60-100 timer. Vi ligger under. Det bør 
tages med. Funktionsbeskrivelsen er kort og 
udetaljeret. Hvad er en almindelig læreropgave ift. 
klassen, hvad er en klasselæreropgave? Det kan 
skabe kollegiale udfordringer, hvis der ikke er 
overensstemmelse om opgaven. Timerne er få. 
Opgørelse på landsplan viser, at vi ligger lavt. Ift. 



rekruttering og fastholdelse er det en vigtig pointe, 
hvordan kan den forbedres? 
Principper for skole-hjem-samarbejdet i SB. Hvordan 
det princip bliver kan have en betydning for 
klasselærerrollen. 
Vil vi klasselærerrollen, vil vi et alternativ - hvad er 
vigtigt ved den rolle? 
Hvilken rolle betyder klasselæreren for ledelsen? Er 
det en eller to, der bør have den? 
6. Samarbejdsfora og kommunikation. 
Vekslen mellem løbende dialog i løbet af dagen/ugen 
+ faste møder. TRIO fungerer godt, hvis vi samler til 
bunke. Ugentligt møde på en time. Dagsorden på 
drev, skriver ind undervejs. 

      

Sagsbehandling 
Til dette punkt skal fremsendes 
ønske om at bruge en aktuel 
medlemssag til sparring og til at 
gøre os klogere. Den aktuelle sag 
kan udspringe af dialog på tværs 
eller komme fra FU. Der kan til evt. 
udtales ønske om at få en sag på til 
det kommende KS-møde 

     

      

Meddelelser      

Orientering om arbejdet med 
skoleplan på GS 

GS SKOLEPLAN forslag 
2.docx 

 

     

MED: evaluering af CO-teaching og 
ICDP 

15  .   

BSU dagsorden 15 O orientering om politiske dagsordner   

udsat temadag   nye datoforslag   

Meddelelser på lydfil/links fra      

https://docs.google.com/document/d/1XsfnLF8RvU-lJeNdB__wTi7qG1atGa3B/edit?usp=sharing&ouid=100178575782587030936&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1XsfnLF8RvU-lJeNdB__wTi7qG1atGa3B/edit?usp=sharing&ouid=100178575782587030936&rtpof=true&sd=true


Thomas 

indsatser på GS i 22/23      

BSU dagsorden 19. januar 2022 
https://www.glostrup.dk/politik/politis
ke-udvalg-
organisation/104/3082?agendaid=3
408  

     

      

Evt. + punkter til næste møde      

      

      

      

 

 

 

 

Punkter til dagsordenen: 

8-8.15: løs snak og morgenmad. 

 

Godkendelse af referat 

 

Relevant på skolerne fra facebook/andet kommunikationsforum: Oprette facebookgruppe/andet kommunikationsforum til KS, hvor TR kan stille 

lokale, relevante spørgsmål og få sparring - både af den brede kreds og fra FU. Fordelen er, at alle kan læse ind i det tema og være opdateret 

på samme tid. Dette kan resultere i, at temaet er relevant at tage op på KS-møde til yderligere drøftelse og udfoldelse med beslutning om 

handling. 

Punkter til dagsordenen:  

 

● Temadrøftelse om årets relevante udviklingstemaer/politiske temaer/GS-temaer: Inklusion, Co-teaching, meningsfulde teams, Mini-MUS 

hvert kvartal, indskrivningsmodellen osv. 

 

https://www.glostrup.dk/politik/politiske-udvalg-organisation/104/3082?agendaid=3408
https://www.glostrup.dk/politik/politiske-udvalg-organisation/104/3082?agendaid=3408
https://www.glostrup.dk/politik/politiske-udvalg-organisation/104/3082?agendaid=3408
https://www.glostrup.dk/politik/politiske-udvalg-organisation/104/3082?agendaid=3408


● DLF/GLF-relevant til udvikling: medlemskommunikation, GLF-arrangementer, “Faglig klub” eller lignende, udvikling af lærernes 

debatrum, lyttemøder osv. 

 

● Administration af Lokalaftale - teknisk aftalestyring: skemaer, opgaveoversigter, forberedelsespuljen ift. teamsamarbejde, håndtering af 

overarbejde, merarbejde, kompetenceudvikling osv. 

 

● Sagsbehandling - blive klogere på, hvordan vi gør: enkeltsager drøftes ikke som sådan, men enkeltsager kan danne eksempel for vores 

udvikling til bedre sagsbehandling; alle bliver klogere på det til næste gang. Ønske om punkt til sagsbehandling skal ske på evt. til et 

KS-møde til behandling på kommende møde eller minimum inden der sendes dagsorden ud (torsdagen inden KS-mødet).. 

 

● Meddelelser: både fysiske og som lydfiler med info på facebook/andet fællesrum fx.: politisk kontakt/indflydelse, MED-relevant, DLF-

info, Arbejdsmiljø, HV-info,  

 

Evt. 

 

Nyt fra skolerne afskaffes. 

 
 

 


